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Protokół Nr 4/2024 

 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

Rady Gminy Wierzchosławice  

odbytego w dniu 10 września 2024 r.  

w Urzędzie Gminy Wierzchosławice (I piętro – Sala Konferencyjna) 

 

Posiedzenie rozpoczęto 10 września 2024 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 14:49 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 3 członków Komisji: 

Obecni: 

1. Roman Kucharski 

2. Tomasz Pochroń 

3. Artur Wrona 

  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Małgorzata Moskal – Wójt Gminy 

Wojciech Aleksander – Przewodniczący Rady Gminy 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Roman Kucharski. Przywitał 

zaproszonych gości, poinformował, że w posiedzeniu uczestniczy wymagana ilość członków 

Komisji, co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Ponadto dodał, że członkowie 

Komisji otrzymali wraz z materiałami proponowany porządek posiedzenia. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (3) 

Roman Kucharski, Tomasz Pochroń, Artur Wrona 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przyjęto porządek posiedzenia, jak niżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 2/2024 z posiedzenia odbytego dnia 29 lipca 2024 r. oraz protokołu Nr 

3/2024 z posiedzenia odbytego dnia 9 sierpnia 2024 r. 

4. Rozpatrzenie pisma w sprawie możliwości przystąpienia do Związku Gmin Wiejskich 

Rzeczypospolitej Polskiej. 

5. Wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 2/2024 z posiedzenia odbytego dnia 29 lipca 2024 r. oraz 

protokołu Nr 3/2024 z posiedzenia odbytego dnia 9 sierpnia 2024 r. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu Nr 2/2024 z posiedzenia odbytego dnia 29 lipca 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (3) 

Roman Kucharski, Tomasz Pochroń, Artur Wrona 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu Nr 3/2024 z posiedzenia odbytego dnia 9 sierpnia 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (3) 

Roman Kucharski, Tomasz Pochroń, Artur Wrona 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

4. Rozpatrzenie pisma w sprawie możliwości przystąpienia do Związku Gmin Wiejskich 

Rzeczypospolitej Polskiej. 

W dyskusji wzięli udział: 

-Roman Kucharski: do Urzędu Gminy Wierzchosławice wpłynęło pismo od Przewodniczącego 

Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej Pana Stanisława Jastrzębskiego zachęcające 

Gminę Wierzchosławice do współpracy i przystąpienia jako członek do tego Związku. Wyżej 

wymieniony Związek jest organizacją ogólnopolską uprawnioną do reprezentowania interesu 

gmin wiejskich przed instytucjami rządowymi i Parlamentu Rzeczypospolitej w ramach komisji 

wspólnej rządu i samorządu terytorialnego. Najważniejsze kwestie rozpatrywane przez ten 

Związek Gmin dotyczą obecnie dochodów jednostek samorządu terytorialnego, sposobu 

finansowania gmin wiejskich, finansowania oświaty, regulacji prawnych dotyczących m. in. 

planów miejscowych, zagospodarowania terenu. Problem jednak jest w tym, które rozwiązania 

proponowane przez Związek Gmin Wiejskich zechce przyjąć Rząd i w jakim zakresie, bo różnie 
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z tym bywa i czy Gmina Wierzchosławice skorzystałaby z pomocy w razie trudności w realizacji 

bieżących statutowych obowiązków, a także realizacji inwestycji i tym podobne. Ewentualne 

wstąpienie Gminy Wierzchosławice do Związku Gmin Wiejskich musiałoby nastąpić na mocy 

Uchwały podjętej przez Radę Gminy. Obowiązywałaby wówczas także składka członkowska 

roczna. Z powodu realizacji wielu zadań na terenie Gminy Wierzchosławice przez władze gminy, 

jakim jest między innymi dokończenie rozbudowy szkół podstawowych i dokończenie remontów 

pozostałych szkół, budowa ogrodzenia szkoły w Rudce, uruchomienie linii autobusowej MPK 

z Tarnowa przez Gminę Wierzchosławice i planowanej kolejnej linii autobusowej, a także 

remonty dróg, realizacja bieżących zadań dotyczących oświaty, opieki społecznej i wielu innych 

zadań, należy rozważyć, czy przystąpienie Gminy Wierzchosławice do Związku Gmin Wiejskich 

Rzeczypospolitej jest na obecnym etapie zasadne. Dodatków bowiem jest wiele, subwencje są 

skromne na dodatkowe wydatki trudno znaleźć środki finansowe. W mojej ocenie w obecnej 

sytuacji należy negatywnie rozpatrzyć pismo Przewodniczącego Związku Gmin Wiejskich 

zachęcające Gminę Wierzchosławice do wstąpienia tego Związku. Proszę pozostałych członków 

Komisji o wypowiedzenie się co do rozpatrywanego punktu.   

-Artur Wrona: chodzi o to, że Gmina już nadwyrężyła swój budżet, a składka wcale nie jest 

mała. Myślę, że dodatkowe koszty nam nie są potrzebne, dlatego jestem za tym, co mówił Pan 

Przewodniczący.  

-Tomasz Pochroń: ja również się zgadzam ze zdaniem Pana Przewodniczącego, zapoznałem się 

z materiałami dostępnymi na stronie internetowej, jak również z tym co otrzymaliśmy. Na pewno 

jest to jakaś pozytywna organizacja. Można rozważyć ewentualnie w przyszłości przynależność 

do takiego Związku. Poczekajmy może, czy te opinie Związku są brane rzeczywiście pod uwagę 

i jak to się rozwinie w przyszłości. Czyli również jestem za negatywnym rozpatrzeniem.  

-Małgorzata Moskal: ja będę szanować decyzję Rady Gminy. Tak, jak wcześniej 

informowałam, Związek Gmin Wiejskich ma dobrą praktykę legislacyjną, to rzeczywiście jest 

olbrzymi punkt, że ten Związek nie jest takim tworem, który występuje i nic nie realizuje swoich 

działań statutowych. Rzeczywiście prowadzi mnóstwo ciekawych szkoleń, te projekty faktycznie 

i ustalenia, które są na stronie Związku są aktami czynnymi, czyli w danym momencie i chwili 

ten Związek funkcjonuje. Natomiast rzeczywiście koszty są na tyle też ważące, że musimy 

patrzeć na co je wydajemy i jest zasadne, żeby w tym momencie się wstrzymać tak, jak Państwo 

Radni mówią wstrzymać od tych działań. Ja tutaj w 100% z Państwem się zgadzam, myślę że jest 

jeszcze czas przystąpić. Dopiero zaczęliśmy naszą kadencję, pewnie rzeczy musimy okrzepnąć, 

pewne działania załatwić na terenie naszej Gminy, przygotować się do budżetu na przyszły rok, 

natomiast niekoniecznie zasadne jest włączanie się w tej chwili w strukturę tego Związku i tutaj 

dziękuję za Państwa opinie, są bardzo zbieżne z moją. 

-Wojciech Aleksander: zgadzam się z Państwem. 
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Głosowano w sprawie 

Rozpatrzenie pisma w sprawie możliwości przystąpienia do Związku Gmin Wiejskich 

Rzeczypospolitej Polskiej w sposób negatywny. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (3) 

Roman Kucharski, Tomasz Pochroń, Artur Wrona 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

5. Wolne wnioski. 

Dyskusji nie było. 

 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 

4 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.   

 

Protokołowała:      Przewodniczący Komisji: 

 

Karolina Ducinowska      Roman Kucharski 


